

Flash-EB 14 Aug 1992 ZA 2296

GREAT BRITAIN

G.B.

Ask the questions exactly as they are worded.
Do NOT read out the answers, unless indicated.

- 11. If there were a General Election tomorrow, which party would you support? (Mark 1st column below)
- 12. If "Don't know": Which party would you be most inclined to vote for? (Mark in 2nd column below)

	<u>Q11</u>	<u>Q12</u>
Conservative	1	1
Labour	2	2
The Liberal Democrats	3	3
Nationalist*	4	4
Green Party	5	5
Other party	X	X
Don't know	V	V
Refuse to say	0	0

* Welsh/Scottish

ASK ALL:

- 37. Have you recently heard or read or seen something about the Treaty of Maastricht? This Treaty foresees, within the European Community, the development of a European Union with a single currency and a common foreign and security policy.
 - 1 Yes
 - 2 No
 - 3 Do not remember
- 38. If there were a referendum on whether to agree to the Maastricht Treaty or not, would you vote for or against the ratification of the Maastricht Treaty?
 - 1 For
 - 2 Against
 - 3 Undecided
 - 4 Don't know
- 39. How much do you feel you know about the Maastricht Treaty? (Read out)
 - 1 A great deal
 - 2 A fair amount
 - 3 Know just a little
 - 4 Heard of, know nothing
 - 5 Never heard of

Continued overpage

40. Irrespective of other details of the Maastricht Treaty, what is your opinion on each of the following proposals? Please tell me for each proposal, whether you are for it or against it. (Read out and mark an answer for each statement, reversing order for alternate contacts)

	For	Agai- nst	Don't know
a) There should be a European Monetary Union with one single currency replacing by 1999 the pound and all other national currencies of the Member States of the European Community	1	2	3
b) There should be a European Monetary Union with a European Central Bank pursuing a policy of monetary stability ie. of fighting inflation	1	2	3
c) The Member States of the European Community should have one common foreign policy towards non-EC countries	1	2	3
d) The EC Member States should work towards one common policy in matters of defence	1	2	3
e) The EC Member States should have some basic common principles in the domain of social policy, but details of social policy should be left to national governments	1	2	3
f) The governments of EC Member States should work towards common rules in matters of political asylum, refugees and immigration	1	2	3
g) The governments of EC Member States should work towards close co-operation in matters of fighting drugs traffic and organised crimes	1	2	3
h) The directly elected European Parliament should have a greater say in European Community legislation	1	2	3
i) The President and the members of the European Commission should need the confidence of a majority in the European Parliament. Otherwise they should have to step down	1	2	3
j) In matters of EC legislation, taxation and expenditure the European Parliament should have equal rights with the Council of Ministers representing the national governments	1	2	3
k) Any citizen of another EC country who resides in Britain should have the right to vote in local elections	1	2	3
l) Any citizen of another EC country who resides in Britain should have the right to be a candidate for local elections	1	2	3
m) The European Community should have a European Government responsible to the European Parliament and to the European Council of Heads of National Government	1	2	3
n) The European Community should be responsible only for matters that cannot be effectively handled by National Governments	1	2	3

54. Can you tell me what your age is, please? (Interviewer: also transfer to Q71 on back page)

----- (Write in exact age)

56. Are you: (Interviewer: also transfer to Q73 on back page)

- 1 Single
- 2 Married or living as married
- 3 Divorced or separated
- 4 Widowed

57. How old were you when you finished your full time education? (Interviewer: also transfer to Q60 on back page. Write in)

- 99 Still studying
- 00 Refuse, no answer
- 01 Never gone to school

21. What is your occupation? (Interviewer: also transfer to Q67 on back page)

SELF EMPLOYED:

- 1 Farmer, fisherman
- 2 Professional (lawyer practitioner etc)
- 3 Owner of shop or company, craftsmen

EMPLOYED:

- 4 Manual worker
- 5 Office employee or middle management
- 6 Executive or general management

NOT IN A PAID EMPLOYMENT:

- 7 Retired
- 8 Housewife not otherwise employed
- 9 Student, military service
- 0 Jobless, looking for a job

22. In political matters, people talk of "the left" and "the right". How would you place your views on a scale going from 1 for the left and 10 for the right?

- 1 1 Left
- 2 2
- 3 3
- 4 4
- 5 5
- 6 6
- 7 7
- 8 8
- 9 9
- 0 10 Right
- V Don't know

23. Would you say you live: (Read out)

- 1 In a rural area or village
- 2 In a small or middle size town
- 3 In a big town

~~ASK ALL: Now for something else~~

~~214. Which, if any of these have you bought in the last 4 weeks? (Show CARD B and mark all mentioned. Also show calendar and ask contact to check that the item(s) was/were bought in the last 4 weeks)~~

- 1 Album - LP
- 2 - cassette
- 3 - CD
- 4 Single - 7in
- 5 - 12in
- 6 - cassette*
- 7 - CD*
- V None of these

~~* These are 4 tracks or less. Please check with the contact and reCode as 2 or 3 where necessary~~

~~If any bought complete yellow 'Music' questionnaire~~

FRANCE

CSA
8, rue d'Uzès

N° Questionnaire / ___/___/___/___ **FRANCE¹**
(1-4)

75002 PARIS
Tél. 40.13.02.90

Habitat / ___ / (5)

CE = MHP

QUESTIONNAIRE SUR LE TRAITÉ DE MAASTRICHT - Juin 1992

QUESTION B1 - Avez-vous récemment entendu parler du Traité de Maastricht ? Ce traité prévoit de développer, à l'intérieur de la Communauté Européenne, une Union Européenne avec une monnaie unique ainsi qu'une politique étrangère et de sécurité commune.

- Oui 1 (06)
- Non 2
- Ne se souvient pas 3

QUESTION B2 - Etes-vous inscrit sur les listes électorales ?

- Oui 1 Poser B3 (07)
- Non 2 Passer à B5

QUESTION B3 - Pouvez-vous me dire si au référendum du 20 septembre prochain sur l'approbation des accords de Maastricht ...

- Vous irez sûrement voter 1 (08)
- Vous irez sans doute voter 2
- Vous n'irez sans doute pas voter 3
- Vous n'irez sûrement pas voter 4
- Ne se prononce pas 5

QUESTION B4 - Avez-vous l'intention de voter OUI ou de voter NON au prochain référendum sur l'approbation du Traité de Maastricht ? (UNE SEULE REPONSE)

- Votera oui 1 (09)
- Votera non 2
- Abstention (Réponse spontanée) 3
- Votera blanc ou nul (Réponse spontanée) 4
- Ne se prononce pas 5

A TOUS

QUESTION B5 - En ce qui concerne le Traité de Maastricht, diriez-vous que vous connaissez : (LIRE LES CINQ ITEMS)

- Beaucoup de choses 1 (10)
- Pas mal de choses 2
- Peu de choses 3
- Seulement le nom, rien d'autre 4
- Jamais entendu parler 5
- Ne se prononce pas 6

QUESTION B6 – Sans tenir compte des autres détails du Traité de Maastricht, quelle est votre opinion sur chacune des propositions suivantes ? Veuillez me dire, pour chaque proposition, si vous êtes pour ou si vous êtes contre : (FAIRE UNE ROTATION DES ITEMS – METTRE UNE CROIX DEVANT L'ITEM CITE EN PREMIER)

(Une réponse par ligne)

Pour Contre Ne se
prononce
pas

- a) Il devrait y avoir une Union Monétaire Européenne, avec une monnaie unique remplaçant d'ici 1999 le franc et toutes les autres monnaies nationales des Pays membres de la Communauté Européenne 1.....2..... 3 (11)
- b) Il devrait y avoir une Union Monétaire Européenne, avec une Banque Centrale Européenne poursuivant une politique de stabilité monétaire, c'est-à-dire une politique de lutte contre l'inflation 1.....2..... 3 (12)
- c) Les Pays membres de la Communauté Européenne devraient avoir une politique étrangère commune à l'égard des Pays ne faisant pas partie de la Communauté 1.....2..... 3 (13)
- d) Les Pays membres de la Communauté Européenne devraient essayer d'arriver à une politique commune en matière de défense 1.....2..... 3 (14)
- e) Les Pays membres de la Communauté Européenne devraient avoir quelques principes de base en commun en ce qui concerne la politique sociale, mais les détails de la politique sociale, devraient être laissés aux gouvernements nationaux 1.....2..... 3 (15)
- f) Les Gouvernements des Pays membres de la Communauté Européenne devraient essayer d'arriver à des règles communes en matière d'asile politique, de réfugiés et d'immigration..... 1.....2..... 3 (16)
- g) Les Gouvernements des Pays membres de la Communauté Européenne devraient essayer d'arriver à une collaboration étroite en matière de lutte contre le trafic de drogue et le crime organisé 1.....2..... 3 (17)
- h) Le Parlement Européen, élu au suffrage direct devrait avoir plus à dire sur la législation de Communauté Européenne 1.....2..... 3 (18)
- i) Le Président et les membres de la Commission Européenne devraient nécessairement obtenir la confiance d'une majorité du Parlement Européen. Autrement, ils devraient se retirer 1.....2..... 3 (19)
- j) En ce qui concerne la législation, la taxation et les dépenses de la Communauté Européenne, le Parlement Européen devrait avoir les mêmes droits que ceux du Conseil des Ministres, qui représente les Gouvernements nationaux 1.....2..... 3 (20)
- k) Tout citoyen d'un autre Pays de la Communauté Européenne qui réside en France devrait avoir le droit de voter aux élections municipales 1.....2..... 3 (21)
- l) Tout citoyen d'un autre Pays de la Communauté Européenne qui réside en France devrait avoir le droit d'être candidat aux élections municipales 1.....2..... 3 (22)
- m) La Communauté Européenne devrait avoir un Gouvernement Européen responsable devant le Parlement Européen et devant le Conseil des chefs de Gouvernement..... 1.....2..... 3 (23)
- n) La Communauté Européenne ne devrait être chargée que des affaires qui ne peuvent pas être efficacement réglées par les Gouvernements nationaux 1.....2..... 3 (24)

© European Communities
The Eurobarometer questionnaires are reproduced
by permission of its publishers,
the Office for Official Publications of the European Communities,
2 rue Mercier, L-2985 Luxembourg